
همکار سابق بنا، 
سرمربی تیم فرنگی 

ارتش  های جهان
کــوی  ه، با دهــه اول آذر مــا
آذربایجــان میزبــان مســابقات 
 . ســت ا ن  جهــا ی  رتش هــا ا
تیم هــای آزاد و فرنگــی ایــران 
نیــز در ایــن رقابت هــا حضــور 
پیــدا خواهنــد کــرد. هدایــت 
ــه ســیزم،  ــم فرنگــی اعزامــی ب تی
ــار عضــو ســابق  ــه عــادل بالی تب ب
تیــم ملــی فرنگــی ســپرده شــده 

ســت.  ا
ی  و رد ا ز  ا مرحلــه  لیــن  و ا
آماده ســازی ایــن تیــم نیــز از روز 
دوم آبــان در ســاری آغــاز شــده و 
تــا دوازدهــم مــاه جــاری ادامــه 

خواهــد داشــت. 
در خــال برگــزاری ایــن اردو، 
مســابقه درون اردویــی در 6 
وزن، بیــن نفــرات برتر مســابقات 
دیگــر  و  رتش هــا  ا کشــوری 
یــن اوزان، برگــزار  مدعیــان ا
ــا تیــم اعزامــی بــه  خواهــد شــد ت
مســابقات ارتش هــای جهــان 

مشــخص شــود. 
میــاد رضانــژاد در 60 کیلوگــرم 
و مهــدی بالــی در 97 کیلوگــرم 
نفــرات برتــر مســابقات انتخابــی 
نیروهــای مســلح هســتند کــه 
کــو قطعــی  حضورشــان در با

شــده اســت.

 
بررسی عملکرد 

تکواندو در 
بازی های آسیایی با 

حضور وزیر ورزش
 بـــا پایـــــــــــــــــــــان بازی هــــــــــــای 
یــــــــــــی ۲0۲۳ جلســـات  آسیا
تخصصــــــــــــی بررســـی عملکرد 
فدراســـیون های ورزشـــی در 
هانگـــژو و برنامه ریـــزی بـــرای 
حضـــور موفـــق ملی پوشـــان در 
بازی هـــای المپیـــک پاریـــس با 
حضـــور وزیـــر ورزش و جوانـــان 

در حـــال برگـــزاری اســـت.
روز گذشـــته دومیـــن روز از این 
نشســـت تخصصـــی بـــا حضور 
کیومـــرث هاشـــمی و بـــا دعوت 
از رئیـــس فدراســـیون تکواندو 

برگزار شـــد. 
یـــن جلســـه عـــاوه بـــر  در ا
بررســـی نتایـــج کســـب شـــده 
توســـط تکوانــــــــــــــــــــــدوکاران 
نگـــژو، در  کشـــورمان در ها
خصـــوص مســـابقات المپیک 
 پاریـــس نیـــز بحـــث و گفت وگو 

شد.
محمـــود خســـروی وفا، رئیـــس 
کمیته ملی المپیک، سیدمناف 
هاشمــــــــــی، دبیـــــــــرکل کمیته 
ملـــی المپیـــــــــک، ســـیدمحمد 
پولادگر، معاون توســـعه ورزش 
نـــی و حرفـــه ای، علـــی  قهرما
رغبتـــی، مشـــاور وزیـــر ورزش 
و جوانـــان در امـــور قهرمانـــی، 
کاوه احمدی، سرپرســـت حوزه 
 وزارتـــی در این نشســـت حضور 

داشتند.

مسابقات فیتنس چلنج 
قهرمانی جهان

۱۳مدال برای 
نمایندگان ایران

بعــد از اعــام نتایــج و اهــدای 
مدال هــای بخــش انفــرادی 
گلــد بزرگســالان مســابقات 
نــی  ما قهر چلنــج  فیتنــس 
۲0۲۳ در بیشــکک  جهــان 
قرقیزســتان، ایــن رقابت هــا در 
بخــش انفــرادی و در رده هــای 

دیگــر پیگیــری شــد.
ینــدگان کشــورمان کــه   نما
ی،  خســرو کســری  ســط  تو
عرفــان قزلــی و پرتــو اســعدی 
در بخــش گلــد بزرگســالان 
)بالاتریــن ســطح رقابت هــا( 
بــه یــک طــا و دو نقــره دســت 
یافتــه بودنــد، در رده های دیگر 
توانســتند دو طــا، چهــار نقــره 
و چهــار برنــز دیگــر بــه نــام خــود 

ثبــت کننــد.

 zخبر

غلامرضا محمدی:

 حاشیه ها در کشتی باید کم شود

سرمربی سابق تیم ملی کشتی آزاد در مراسم تجلیل از مدال آوران جهانی 
گفــت: »بعــد از المپیــک۲۰۲۰ توکیــو در برنامه تلویزیونی حاضر شــدم و در 
این خصوص صحبت کردم. تا ســه روز پیش نیز هیچ اظهارنظری نداشــته 
و ســکوت کردم. نکته مهم این اســت که اگر قرار اســت دلمان برای ورزش 
بســوزد، بایــد توجــه داشــته باشــیم کــه کشــتی از همــه چیز مهم تر اســت. 

برای موفقیت در این ورزش باید حاشــیه ها کم شــود.«

حسین نهرودی

استعفا از سرمربیگری تیم ملی بوکس

پس از نتایج ضعیف تیم ملی بوکس ایران در بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو، 
انتقادهایی نسبت به عملکرد فدراسیون به دلیل انتخاب حسین نهرودی به عنوان 
سرمربی تیم ملی مطرح شد که اکنون شنیده می شود این سرمربی کهنه کار از 
سمت خود استعفا داده است. در زمان سرپرستی روح الله حسینی )رئیس فعلی 
فدراسیون( در فدراسیون بوکس بود که با تشکیل جلسه کمیته فنی، علیرضا استکی 
از سرمربیگری تیم ملی برکنار و حسینقلی نهرودی به عنوان سرمربی انتخاب شد.

محمدحسین تقی زاده

توافق ساخت ورزشگاه در تهران

 مدیرکل امور بین الملل وزارت ورزش و جوانان به تفاهمنامه منعقده بین 
ایــران و چیــن که در خلال ســفر ریاســت جمهور کشــورمان بــه چین انجام 
شــد و دیــدار وزیــر ورزش و جوانــان کشــورمان بــا همتای چینــی در هانگژو 
اشــاره کرد و گفت: »ســاخت ورزشــگاه در تهران توسط طرف چینی یکی از 

دو وزیر مورد توافق قرار گرفت.«مباحثی بــود که در دیدار 
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سرنوشــت رکســانا رازقیــان و موج هــای 
خروشــان به یکدیگر گره خورده است. 
ملی پوش اســلالوم برخلاف انسان های 
دیگــر همیشــه زندگــی خــود را در میان 
موج هــا پیگیــری کــرده و اشــک ها و 
بغض هایش را در میان خروشــان ترین 
آب هــا بــه جــای گذاشــته اســت. او کــه 
به خاطــر شــیطنت تایلنــد و نرســیدن 
ویزایــش ســهمیه المپیــک 2020 توکیو 
را از دســت داد، حــالا در انتخابــی ژاپــن 
هــم بعــد از رســیدن به فینال، دســتش 
به ســهمیه نرسید تا شــانس کمی برای 
المپیک پاریس داشته باشد. او همین 
20 روز پیــش هــم در بازی های آســیایی 
هانگــژو میلیمتــری مدال برنــز را رد کرد 
و بــه گفتــه خودش هنوز شــوکه اســت، 
امــا لبخندهــای همیشــگی اش را نثــار 
زندگــی می کنــد و همچنــان بــه دنبــال 
ماجراجویی در میان موج ها اســت تا به 

فرداهایــی روشــن تر ســلام کند.
 

 باتوجه به اینکه قدرت هایی مثل 
چین به دنبال سهمیه در این 

مسابقات بودند، به نظر می رسید 

که کار سختی برای گرفتن سهمیه 
در این مسابقات داشته باشی.

قوانین اسالوم از المپیک قبلی کمی 
عوض شده است. بعد از اینکه 15 تیم 
از مسابقات جهانی سهمیه گرفتند، برای 
هر قاره فقط یک سهمیه باقی ماند. 
متأسفانه چین نتوانست در جهانی 
سهمیه بگیرد و همین هم کار باقی 
تیم های آسیایی را سخت کرد. چین 
بسیار قوی است و دیروز هم تقریباً تمامی 
مدال ها را گرفت. تیم هایی مثل چین و 
ژاپن هرکدام با ۳ قایقران برای تصاحب 
سهمیه حضور پیدا کرده بودند و حتی 
اگر دو قایقران شان هم بد کار می کردند، 
سومی بهتر پارو می زد تا سهمیه را بگیرد. 
بقات، پیست  ز طرفی پیست مسا ا
المپیک توکیو بود و پارو زدن در آن 
بقات  ز مسا ا سخت. همچنین قبل 
طراحی پیست را عوض کردند که این 
موضوع حتی با اعتراض بعضی تیم ها 
هم همراه شد اما مسئولان برگزاری 
مسابقات گوش شان بدهکار نبود. من 
یکسری اشتباهات در نیمه نهایی انجام 
داده بودم که با خود عهد کردم در فینال 
تکرارشان نکنم. خوشبختانه همین 
اتفاق هم افتاد و در فینال بهتر کار کردم. 
تمام تاشم را کردم اما متأسفانه یکی از 
دروازه ها مشکل داشت و بخت با من یار 
نبود، همین هم باعث شد زمان زیادی از 
دست بدهم. به گرفتن سهمیه امیدوار 
بودم اما با دیدی منطقی این سهمیه دور 

از انتظار بود. تا اینجای کار هم یکی از 
بهترین نتایج تاریخ تیم ملی اسالوم و 
همچنین تاریخ ورزشی خودم را رقم زدم 
و به اندازه تاشم بهترین نتیجه را گرفتم.

 همچنان برای گرفتن سهمیه 
المپیک پاریس شانسی وجود دارد؟

در رشته خودم دیگر شانسی برای گرفتن 
سهمیه وجود ندارد اما قرار است رشته ای 
به نام اکستریم اسالوم به المپیک اضافه 
شود که سال دیگر در مسابقات جهانی 
سهمیه اش توزیع خواهد شد. در این 
رشته 4 نفر با یکدیگر دوئل می کنند و 
۲ نفر ۲ نفر حذف می شوند تا زمانی که 
فقط یک نفر برنده شود. متأسفانه یکی 
از بدی های رشته ما این است که فقط ۲1 
سهمیه المپیک در آن توزیع می شود که 
نسبت به باقی رشته ها خیلی کم است. 
اما به هرحال من در این ماده جدید 
هم تمام تاشم را می کنم تا خودم را به 

پاریس برسانم.
  تو 4 سال پیش هم با بدشانسی 
سهمیه المپیک را از دست دادی.

۲ سال پیش ۲0 کشور از طریق مسابقات 
جهانی سهمیه گرفته بودند و ژاپن هم 
به خاطر امتیاز میزبانی نیاز به سهمیه 
نداشت. بنابراین شرایط گرفتن سهمیه 
برای المپیک توکیو راحت تر بود و در 
رنکینگ فقط یک پله با سهمیه فاصله 
داشتم. اما متأسفانه تایلندی ها با 
شیطنت ویزا ندادند و این فرصت طایی 
را از دست دادم. کنار آمدن با این ماجرا 

خیلی برای من سخت بود. حتی تا 8 ماه 
نمی توانستم به پارو و قایقم دست بزنم. 
اما به هرحال زندگی ادامه داشت و من 

هم چاره ای نداشتم.
 تو در هانگژو فقط یک صدم ثانیه 

با مدال برنز فاصله داشتی. چه شد 
که نشد؟

در هانگژو واقعاً با بدشانسی روبه رو شدم 
و میلیمتری مدال برنز را از دست دادم که 
اصاً برایم باورکردنی نبود. هنوز هم بابت 
اتفاقات هانگژو شوکه هستم. از طرفی 
روند مسابقات در بازی های آسیایی واقعاً 
طولانی بود، از 6 صبح به محل مسابقات 
می رفتیم و تا 8 شب کنار آب بودیم تا 
جایی که وقتی برای مسابقه لب خط 
رفتم، واقعاً خسته بودم. اسالوم هم 
بازی با موج ها و طبیعت است. در بازی 
فینال موج ها تند تر بود و اصاً شبیه 

نیمه نهایی نبود.
 اسلالوم چالش با موج های 

خروشان است. دوئل با طبیعت و 
موج چگونه است؟

خیلی از اوقات موج ها ترسناک هستند. 
برای مثال همین دیروز یک قایق به خاطر 
شدت امواج چپ کرد. بعضی موج ها 
تعادل را بدجوری به هم می زنند و نه 
فقط من که خیلی از قهرمانان جهان از 
آنها وحشت دارند. در رشته ما بجز اینکه 
باید بدنی آماده و ذهن باهوشی داشته 

باشی، باید شجاع هم باشی.
 از اینکه مادرت همیشه در 

مسابقات کنار تو است و هدایتت 
می کند، چه حسی داری؟

من موقع مسابقات خیلی احساس 
نمی کنم که او مادرم است. اسالوم 
رشته ای خانوادگی است. طبع این رشته 
به گونه ای است که همه اولین بار با یکی 
از اعضای خانواده خود پا به رودخانه 
گذاشته اند، بنابراین این موضوع که 
مادرم مربی من هست فقط در ایران 
جالب است درحالی که خیلی از تیم ها 
یکی از اعضای خانواده شان مربی شان 
است. اینجا در مسابقات جو کاماً 
خانوادگی است و همه پدرومادرها را کنار 

آب می بینی )با خنده(.
 اولین باری که با مادرت به رودخانه 

رفتی، خاطرت هست؟
اولین بار زمانی که مادرم در تیم کانوپولو 
حدفاصل بین پل خواجو و بزرگمهر را پارو 
زد و بازی می کرد، از او خواستم که من 
را در قایق بگذارد. او هم من را در قایق 
گذاشت و دیگر از همان زمان نتوانست 

من را از قایق بیرون بیاورد )باخنده(.
 هزینه اکثر مسابقات به عهده 

خودت است؟
بله هزینه اکثر مسابقات با خودم است 
اما می دانم فدراسیون هم تا جایی که 
توانسته حمایت کرده است. در اسالوم 
کاً 4 مدال توزیع می شود اما در آب های 
آرام ۲4 مدال؛ بنابراین حق می دهم 
که فدراسیون بیشتر هزینه ها را برای 

رشته های دیگر در نظر بگیرد. 

 zسوژه

ملی  تیم  بی  مر سر نی  با قر مین  ا
شمشیربازی سابر، دو اردوی مشترک 
برون مرزی برای تیمش می خواهد؛ یک 
تیر با دو نشان. او که تیمش با پایان فصل 
مسابقات، 90 درصد راه برای سهمیه 
المپیک را رفته، از هفته پیش برای 
تکمیل مأموریت مهم در فصل جدید 
رقابت ها استارت زده است؛ قطعیت 
سهمیه تیمی و این بار برای المپیک ۲0۲4 
پاریس. علی پاکدامن، محمد رهبری، 
محمد فتوحی، فرزاد باهر ارسباران و البته 
چند شمشیرباز جوان از چهارشنبه هفته 
پیش تا قبل از سفر به الجزایر خیلی جدی 
تمرین می کنند. طبق برنامه آنها صبح ها 

زیر نظر مصطفی عطایی مربی بدنساز 
تمرین وزنه انجام می دهند و بعدازظهرها 
هم نوبت تمرین شمشیربازی است. 
تیم ملی شمشیربازی سابر، در فصل 
جدید رقابت های حساسی دارد و تنها 
با امتیازات بالای دو مسابقه می تواند 
سهمیه تیمی المپیک برای پاریس را 
تمام کند. امین قربانی سرمربی تیم ملی 
به همین خاطر درخواست برگزاری دو 
اردوی مشترک برون مرزی را به فدراسیون 
داده است. قربانی می خواهد با تمرین 
ملی پوشان با شمشیربازان خارجی اعتماد 
به نفس آنها بالا برود: »تمرین در اردوی 
برون مرزی برای بچه ها لازم است. چرا 

که آنها مدام در حال بازی با هم هستند 
و این مسأله خسته شان کرده و از طرف 
دیگر اعتماد به نفس بچه ها به خاطر بازی 
نکردن با شمشیربازان خارجی پایین آمده 
است. باید فرصت را فراهم کنیم تا آنها در 
فضای دیگری با رقبای شان تمرین کنند، 
چرا که هم تنوع است و هم از نظر تکنیک 
و تاکتیک رقبای شان را ارزیابی می کنند.«
 البته دو اردو بعد از جام جهانی الجزایر 
و قبل از گرندپریکس فرانسه یا تونس 
برگزار می شود. در واقع قربانی می خواهد 
اگر ویزای فرانسه برسد، شاگردانش 
دو هفته قبل از گرندپریکس فرانسه 
در کمپ کریستین بائو اردوی مشترک 

با تیم های دیگر داشته باشند. همین 
طور قبل از گرندپریکس تونس، شاید 
در مجارستان اردویی بزنند. البته یکی 
از شمشیربازان جوان هم همراه تیم 
می رود. ظاهراً علیرضا پورسلمان رئیس 
فدراسیون شمشیربازی هم با این اردو 
موافق است که می گوید: »دو اردوی 
برون مرزی برای تیم ملی شمشیربازی 
سابر پیش بینی کرده ایم و پیگیر موافقت 
شورای برون مرزی برای آن هستیم. البته 
قرار است یک اردوی مشترک هم در 
تهران برگزار شود که سرمربی تیم ملی 
باید تیم را تعیین کند تا ما رایزنی ها را برای 

دعوت انجام دهیم.«

دو اردوی مشترک برای شمشیربازان سابر

یک تیر با دو نشان

رازقیان: سهمیه 
المپیک پاریس کمی 

دور از انتظار بود

تا همینجا هم بهترین نتیجه 
تاریخ ورزشی ام را گرفتم

 فائزه زمانی
روزنامه نگار

 zگفت وگو

 درس خواندن و 
تمرین کردن به 

صورت همزمان، آن 
هم در فرانسه و دور 

از خانه چقدر سخت 
است؟

من اول از همه در 
فرانسه دانشجو 

هستم. تعادل برقرار 
کردن بین درس و 

تمرین خیلی سخت 
است. در این مدت 

مجبور بودم کارآموزی 
خود را بگذرانم و بابت 

همین هم از ساعت 
7 صبح تا 6 عصر درگیر 

این کار بودم. فقط 
فرصت یک وعده تمرین 
را داشتم و بلافاصله به 

محل تمرین می رفتم. 
من نصف افرادی که 
اینجا تمرین می کنند 

هم فرصت تمرین 
ندارم. مجبورم درس 
بخوانم که بتوانم در 
اینجا بمانم و این کار 

خیلی سخت است. باید 
یک منبع مالی خوب 
داشته باشی تا فقط 

بتوانی روی ورزش ات 
تمرکز کنی اما من چنین 

شرایطی ندارم. من 
در این سال ها شرایط 

سختی در فرانسه 
داشتم اما سعی کردم 

هیچ وقت غر نزنم و 
ادامه بدهم.

ZOOM


